
Folketingets Kommunaludvalg har den 25.08.2010 stillet følgende spørgsmål 
nr. 217 (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som hermed besvares.
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Hans Kristian Skibby (DF).

Spørgsmål nr. 217:
"Ministeren bedes meddele, hvorvidt det indgår i regeringens overvejelser at 
gennemføre de meget store kommunale skattetilbagebetalinger (ved kommu-
nalt valgt selvbudgettering) over flere år end normal praksis."

Svar:
Regeringen har ikke planer om at ændre reglerne for afregning af efterregule-
ringen af skat og udligning for de selvbudgetterende kommuner. Efterregule-
ringen for de kommuner, der selvbudgetterede i 2008, vil således blive foreta-
get i de første tre måneder af 2011. 

Det skal i den forbindelse bemærkes, at størrelsen af efterreguleringen var 
kendt, da regeringen og KL i juni 2010 indgik en aftale om kommunernes øko-
nomi for 2011. Virkningerne heraf har således indgået i beregningerne af 
kommunernes økonomiske råderum for 2011. Virkningerne var ligeledes kendt 
ved fordelingen af særtilskud til særligt vanskeligt stillede kommuner for 2011, 
således at en særlig belastning herfra også har kunnet indgå i vurderingen. 

Med venlig hilsen
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